
UCHWAŁA NR XIII/64/2015
RADY GMINY KIKÓŁ

z dnia 30 grudnia 2015 r.

w sprawie rozpatrzenia złożonej petycji

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2015r. 
poz.1515 i 1890) i art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2014 r. poz. 1195) Rada Gminy 
Kikół uchwala, co następuje:

§ 1. Po rozpatrzeniu petycji złożonej przez Pana Marka Baranowskiego w sprawie zaplanowania środków w 
budżecie Gminy Kikół na rok 2016 na realizację wskazanych przez niego zadań Rada Gminy Kikół stoi na 
stanowisku, iż wszystkie zgłoszone zadania są istotne dla mieszkańców gminy, jednakże mając na uwadze 
możliwości finansowe gminy w budżecie na rok 2016  m.in. zaplanowane zostały już wcześniej następujące 
zadania: „Budowa ścieżek edukacyjnych nad jeziorem w Kikole” odpowiadająca częściowo petycji w zakresie 
zagospodarowania terenu nad jeziorem, wykonanie dokumentacji technicznej dotyczącej inwestycji „Rozbudowa 
wraz z adaptacją części budynku Szkoły Podstawowej w Kikole na oddział przedszkolny” po wykonaniu której 
rozwiązany zostanie problem utworzenia nowych miejsc w przedszkolu  oraz wykonanie dokumentacji projektowej 
ulicy Nowej. Odnośnie pozostałych zadań wskazanych w petycji nie jest możliwe wprowadzenie ich do budżetu na 
2016 rok, niemniej jednak na bieżąco oceniane i analizowane są możliwości budżetu oraz pozyskiwania środków 
zewnętrznych.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Kikół.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

 

Przewodniczący Rady Gminy

Jacek Sadowski
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Uzasadnienie

Dnia 21 października 2015 roku do Rady Gminy Kikół wpłynęła petycja Pana Marka Baranowskiego w
sprawie zaplanowania w budżecie Gminy Kikół na 2016 rok środków na realizację wskazanych przez niego
zadań.

Podczas posiedzenia, jakie odbyło się 28 grudnia 2015 roku zebrani radni Rady Gminy wraz z
Sekretarzem Gminy, Skarbnikiem Gminy oraz Kierownikiem Referatu Infrastruktury kolejno rozpatrywali
poszczególne punkty petycji w celu przyjęcia stanowiska i przygotowania stosownego projektu uchwały.

Odnośnie pierwszego zagadnienia zawartego w petycji, które brzmi: „Zbudowanie na Jeziorze Kikolskim
kąpieliska z prawdziwego zdarzenia, domagam się oczyszczenia wody w jeziorze, pobudowania zaplecza w
postaci toalet, przebieralni, wypożyczalni sprzętu pływającego, placu zabaw dla dzieci, parkingu, aby
samochody nie wjeżdżały do samej linii brzegowej. Domagam się też oczyszczenia brzegu i założenia
prawdziwej plaży. Działania te są konieczne, żeby mieszkańcy Kikoła, mieszkając nad jeziorem, nie musieli
poszukiwać odpoczynku nad wodą daleko poza pięknym Jeziorem Kikolskim.” przypomniano, iż starania o
pozyskanie środków finansowych na zagospodarowanie terenu rozpoczęte zostały w 2014 roku, od kiedy to
trwa procedowanie nowej perspektywy finansowej na lata 2014 – 2020. Ponadto Gmina Kikół złożyła wniosek
o dofinansowanie ww. inwestycji do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w
Toruniu. Jednocześnie zgłoszono do Lokalnej Grupy Działania fiszkę projektową, dotyczącą zadania
inwestycyjnego pn: „Zagospodarowanie terenu nad jeziorem w Kikole, co zostało zaplanowane w budżecie
gminy na 2016 rok. Jednakże oczyszczenie wody w jeziorze oraz założenie prawdziwej plaży nie będzie
możliwe w 2016 r., z uwagi na to, iż koszt tej inwestycji przewyższałby możliwości finansowe gminy.

Co do drugiego zagadnienia zawartego w petycji, które brzmi: „Rozbudowa Przedszkola Publicznego w
Kikole, zgodnie z zapisami Strategii Rozwoju Oświaty w Gminie Kikół baza materialna oświaty gminnej ma
poszerzyć się o nowe sale PP. Aby to stało się w roku 2016, istotnym argumentem jest fakt, że na rok 2016
zaplanowano możliwość uzyskania dotacji z funduszy Unii Europejskiej na taki cel i z uwagi na alokację będzie
to prawdopodobnie jedyna taka okazja w najbliższych latach. Rozbudowa przedszkola i utworzenie nowych
miejsc jest konieczne ze względu na politykę oświatową Państwa, która zmierza do zapewnienia wszystkim
chętnym dzieciom w wieku przedszkolnym miejsc w przedszkolu.” poinformowano, iż Gmina Kikół w maju
2015 roku złożyła wniosek o dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014-2020 Oś Priorytetowa 6, Priorytet 10a „Inwestowanie w kształcenie,
szkolenie oraz szkolenie zawodowe na rzecz zdobywania umiejętności i uczenia się przez całe życie poprzez
rozwój infrastruktury edukacyjnej i szkoleniowej” pn. „Rozbudowa wraz z adaptacją części budynku Szkoły
Podstawowej w Kikole na oddział przedszkolny. Powyższe zadanie będzie obejmowało rozbudowę budynku
Szkoły podstawowej w Kikole o budynek przedszkola. Wobec powyższego powyższy projekt wpisuje się we
wniosek mieszkańców Kikoła.

Odnośnie trzeciego zagadnienia zawartego w petycji, które brzmi: „Zorganizowanie parkingu przy
Przedszkolu Publicznych w Kikole na działce należącej do PP, zdecydowana większość dzieci przywożona jest
samochodami i w godzinach rannych oraz popołudniowych ulica Toruńska przy przedszkolu jest zakorkowana.”
zaznaczyć należy, iż Przedszkole Publiczne w Kikole nie jest jedynym właścicielem gruntów przynależnych do
posesji na której znajduje się budynek przedszkola. Teren prawnie nie jest podzielony, a przedszkole i tak
zajmuje większą część użytkując plac zabaw. Próby utworzenia parkingu były podejmowane już wcześniej,
niestety z przyczyn wskazanych powyżej udało się tylko utworzyć dwa miejsca parkingowe podczas wymiany
kostki brukowej, na utworzenie parkingu na pozostałym terenie współwłaściciele gruntu nie wyrazili zgody.

Odnośnie czwartego zagadnienia zawartego w petycji, które brzmi: „Oświetlenie ulic: Strumykowej i
Radosnej, gdyż ulice te nie mają chodników ani nawierzchni asfaltowej, więc korzystanie z nich w okresie
jesiennym i zimowym po zmroku sprawia wiele trudności.”, z braku środków finansowych nie ma możliwości
wpisania tego zadania w budżecie na rok 2016, aczkolwiek będzie to rozpatrywane w przyszłych latach.

Analizując piąte zagadnienie zawarte w petycji o treści: „Remont chodnika przy ulicy Nowej w Kikole,
chodnik jest bardzo nierówny, płytki powypychane są przez korzenie rosnących tam drzew. Poruszanie się tym
chodnikiem grozi upadkiem szczególnie osobom starszym, których sporo mieszka przy tej ulicy. Proszę o
wymianę płytek i ułożenie zgodnie z wymogami bezpieczeństwa.” należy poinformować, iż Sołtys Sołectwa
Kikół Pan Rafał Baranowski na zebraniu wiejskim w dniu 28 września 2015 r. postawił wniosek, aby w ramach
Funduszu Sołeckiego część środków przeznaczyć na wykonanie dokumentacji projektowej dla ulic
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Rzemieślniczej, Janusza z Kikoła oraz Nowej (przebudowa ulic i chodników). W związku z tym, iż w/w
wniosek został przez mieszkańców sołectwa przyjęty jednomyślnie Sołtys zgodnie z ustawą o funduszu
sołeckim przedłożył go wraz z pozostałymi do uwzględniania w projekcie budżetu na 2016 r. Dokumentacje
projektowe wykonane będą w 2016 r., a odnośnie realizacji zadań rozpoczęte zostały starania o pozyskanie
środków zewnętrznych na ten cel.

Odnosząc się do szóstego zagadnienia zawartego w petycji, które brzmi: „Budowa na terenie Gminy Kikół
infrastruktury do transportu rowerowego w celach rekreacyjnych, trasy powinny być uzgadniane z sąsiednimi
gminami celem stworzenia wspólnych sieci dróg rowerowych. Na cel ten można pozyskać środki unijne, gdyż
w okresie finansowania 2014-2020 Polska przeznaczy 375,5 mln. euro na rozwój transportu rowerowego, w
tym na budowę ścieżek. W naszej gminie widać duże zainteresowanie tym środkiem transportu, rowerów i
rowerzystów przybywa, ale nie mają gdzie jeździć bezpiecznie.” radni zostali poinformowani, iż po ustaleniach,
jakie gmina Kikół prowadziła z miastami Lipno i Skępe na liście rezerwowej projektów EFRR Gmina Miasta
Lipna umieściła projekt pn. „Utworzenie ścieżek rowerowych na trasie Kikół – Lipno – Skępe”. Jednakże w
przypadku nie pozyskania środków na ten cel z ww. projektu, Gmina Kikół będzie się starała uzyskać środki we
własnym zakresie na wybudowanie ścieżek rowerowych.

Po rozpatrzeniu petycji złożonej przez Pana Marka Baranowskiego w sprawie zaplanowania środków
finansowych w budżecie Gminy Kikół na rok 2016 na realizację wskazanych przez niego zadań Rada Gminy
Kikół stoi na stanowisku, iż wszystkie zgłoszone zadania są istotne dla mieszkańców gminy, jednakże mając na
uwadze możliwości finansowe gminy nie wszystkie inwestycje są możliwe do zrealizowania w 2016 r.

Należy zaznaczyć również, iż zgodnie z treścią art. 13 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach
sposób załatwienia petycji nie może być przedmiotem skargi.

Biorąc pod uwagę powyższe podjęcie przedmiotowej uchwały jest uzasadnione i konieczne.

 

Id: 843E903C-48E1-4F82-BEFE-492C640DE813. Podpisany Strona 2




